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Abstract

        
Two children with primary malignant lymphoma of the bone and the progress of the disease are presented.


        
 There was a delayed diagnosis in both children. The tumors were first misinterpreted as being benign (epipiphysiolysis capitis femoris atheroma) and later on as being malignant (Ewing's sarcoma, neuroblastoma). The course of the disease in one child (leucemia transformation) confirmed finally the diagnosis of malignant lymphoma.


      
        
Zusammenfassung

        
2 Kinder mit einem primären malignen Lymphom des Knochens wurden in ihrem Krankheitsverlauf vorgestellt. Bei beiden Kindern war die Erkennung verzögert, zunächst wurden sie als gutartige (Epiphysiolysis, Atherom) Erkrankungen und dann innerhalb der malignen Tumoren (Ewing-Sarkom, Neuroblastom) fehlgedeutet. Der Krankheitsverlauf des einen Kindes - leukämische Transformation - bestätigte die letztlich gestellte Diagnose eines primär malignen Knochenlymphoms.
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